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Folketingets Sundhedsudvalg har den 4. maj 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 697 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 697:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvordan han forestiller sig, at en ordning med
"glemmebøder" skal administreres, hvad administrationen vil koste, hvilke ind-
tægter der vil komme og om de skal gælde alle slags operationer. Ministeren
bedes endvidere oplyse, om det vil være Patientombudet, der skal varetage 
klager fra borgerne, og hvad sanktionen skal være i forhold til patienter der ik-
ke betaler bøden.”

Svar:
Jeg bemærker, at formanden for Danske Regioner har udtrykt vilje til at benyt-
te gebyrer, såfremt andre initiativer – og herunder især NemSMS – ikke viser 
sig tilstrækkelige til at nedbringe antallet af patientudeblivelser. 

Jeg kan dog oplyse, at regeringen og Danske Regioner netop har indgået afta-
le om regionernes økonomi for 2012. Og i den forbindelse er der enighed om 
at bruge de eksisterende muligheder for at nedbringe antallet af udeblivelser
og udbrede de gode erfaringer på tværs af regionerne for at forbedre mulighe-
derne for en effektiv planlægning og arbejdstilrettelæggelse på sygehusene.

Med venlig hilsen
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